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Inleiding
Elk kwartaal wordt een rapportage uitgebracht over de voortgang van Agenda 2010. Vaak worden in de
kwartaalrapportage onderwerpen aangesneden die behandeling in de Commissie Bestuur en Middelen
vereisen. Dat is thans niet het geval. Overigens wordt binnenkort (vermoedelijk gekoppeld aan de eerste
kwartaalrapportage van 2004) de jaarlijkse herijking aan PS voorgelegd.
Aan de kwartaalrapportage is evenwel een bijlage gevoegd, waarin invulling wordt gegeven aan het
verzoek van uw commissie bij de behandeling van de derde kwartaalrapportage op 1 december 2003. Dit
betreft de toedeling van de projecten op Agenda 2010 aan de vakcommissies en nadere verduidelijking
van een aantal procedures en de inrichting van de besluitvorming in het kader van Agenda 2010 en de
afzonderlijke projecten.
Over de inhoud van de bijlage is consultatie van de Griffie en het Presidium vooraf gegaan. Thans wordt
aan de Commissie Bestuur en Middelen verzocht in te stemmen met de inhoud van deze bijlage.

Wordt geagendeerd:
X om advies over de volgende vraag (vragen):
1. Instemmen met de inhoud van de bijlage bij de kwartaalrapportage en daarbij met name:
2. Instemmen met de toedeling van de projecten van Agenda 2010 aan de vakcommissies.

X voor korte bespreking (er kunnen enkele kleine opmerkingen worden gemaakt) en vervolgens ter
kennisneming van de kwartaalrapportage zelf.

Beoogd effect
Het op de hoogte stellen van PS van de voortgang van Agenda 2010 en afspraken over heldere procedures over
Agenda 2010 en de afzonderlijke projecten tussen GS en PS.

Bijlagen
Vierde kwartaalrapportage over 2003 van Agenda 2010.
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Aan:
De leden van Provinciale Staten

Datum 2 februari 2004
Nummer 2004CGC000007i
Uw brief van
Uw nummer
Bijlage

Sector BMS
Referentie Agenda 2010
Doorkiesnummer(030)2582136
Faxnummer (030)2582452
E-mailadres arie.de.jong@provincie-utrecht.nl
Onderwerp 4de kwartaalrapportage 2003

Geachte dames, heren,

Na de derde kwartaalrapportage waaraan geactualiseerde projectplannen waren toegevoegd en in het
zicht van de jaarlijkse herijking van Agenda 2010, menen wij te kunnen volstaan met een overzicht
van de belangrijkste vorderingen van de projecten op Agenda 2010 en voor het programma als geheel.

In het licht van de bespreking van de derde kwartaalrapportage in de Commissie Bestuur en Middelen
van 1 december jl. willen wij via het voorstel in de bijlage de afspraak inlossen om een helder
overzicht te geven van de procedures en verantwoordelijkheden bij besluitvorming inzake Agenda
2010 en om daarbij te duiden via welke commissie de inhoudelijke bespreking van projecten primair
geleid zou moeten worden. Ons voorstel is dat uw presidium zich buigt over de inhoud van de bijlage
en ons laat weten of daarmee kan worden ingestemd.
In het kader van de jaarlijkse herijking van Agenda 2010 willen wij een voorstel doen over de
indicatieve allocatie van de middelen die voor Agenda 2010 in het Provinciaal Structuurfonds zijn
gereserveerd, teneinde de onzekere situatie te doorbreken die voor alle betrokkenen als onbevredigend
wordt ervaren. Bij de herijking zal ook een tussentijds evaluatierapport worden gevoegd van de zijde
van de programmamanager, mede op basis waarvan wij onze voorstellen zullen formuleren over
mogelijke bijsturing van Agenda 2010.

Algemeen

De meeste energie op algemeen niveau ging zitten in personele en organisatorische aangelegenheden.
Na een klein jaar operationeel zijn van de projecten is gebleken, dat er meer structuur gebracht moet
worden in de personele inzet voor Agenda 2010, zonder dat dit het creëren van een soort
lijnorganisatie mocht betekenen. Een voorlopige oplossing is gevonden in het formeren van een
projectenondersteuningsbureau waaraan alle medewerkers verbonden zijn die ondersteunende
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werkzaamheden vervullen voor de projecten op Agenda 2010. Dit bureau staat onder leiding van een
"chef de bureau", die optreedt als makelaar tussen de projectleiders en de ondersteunende
medewerkers. Daarmee is gekozen voor een vraaggestuurde aanpak, die alleen kan functioneren op
basis van flexibiliteit. Op grond van de ervaringen die hiermee opgedaan gaan worden, zal blijken of
deze constructie zich beperkt tot ondersteuning van Agenda 2010 of dat zich dit ontwikkelt tot een
voorziening voor de gehele organisatie.
Er vonden ook enige personele mutaties plaats in de ondersteuning; de indruk is dat de ondersteuning
thans kwalitatief en kwantitatief goed op orde is.
In verband met langdurige ziekte bleek het noodzakelijk een tijdelijke voorziening te treffen voor het
projectleiderschap van de “Stichtse Lustwarande”. Op dit project is tijdelijk een ervaren projectleider
gezet die op zijn beurt het project “Wandelen in Utrecht” tijdelijk overdraagt aan een nieuw gezicht.
Ook deze tijdelijke projectleider is afkomstig uit de eigen organisatie. Daarmee wordt het beleid
voortgezet om aan medewerkers ontwikkelingskansen te bieden bij de projecten van Agenda 2010,
maar tegelijk de beschikbare kwaliteiten in de organisatie te verbreden.

Ook op andere punten, waar het de voorwaarden betreft die vervuld moeten worden om projecten goed
te kunnen laten draaien, is vooruitgang geboekt op het niveau van de organisatie als geheel: het
handboek over projectmatig werken in de provinciale organisatie kwam gereed, voorzien van
verschillende standaarden met betrekking tot de opzet en verslaggeving van projecten en eenheid in
het begrippenkader, het financieel systeem wordt vervangen door een nieuw systeem dat geschikt is
voor de projectenadministratie, er zijn vervolgcursussen georganiseerd voor verschillende groepen
medewerkers die in of aan projecten werken. Toen in 2002 werd besloten om projectmatig te gaan
werken en toen Agenda 2010 daadwerkelijk werd gestart, gebeurde dat in het besef dat de nodige
verbeteringen in en aan de organisatie noodzakelijk waren; we waren er nog niet klaar voor. Dat het
enkele jaren zou kosten om de noodzakelijke verbeteringen te realiseren, was bekend. We kunnen
thans constateren dat de gewenste vooruitgang wordt geboekt en dat die in belangrijke mate op eigen
kracht wordt gerealiseerd. Met andere woorden: de inschakeling van externen is beperkt en slechts in
dienst van de acties die binnen de eigen organisatie plaatsvinden.

Naar aanleiding van de aanpassing van de algemene subsidieverordening op 8 december 2003 is de
vraag opgekomen hoe het gewijzigde artikel 4 moet worden geïnterpreteerd met betrekking tot
uitgaven in het kader van projecten van Agenda 2010 als die het karakter hebben van een subsidie.
Ons lijkt het verstandig, dat aangesloten wordt bij de aanpak die in het gewijzigde artikel is
vastgelegd. Dit betekent, dat als uitgaven passen in een projectplan of een jaarschijf van het project,
dit valt onder een beleidskader waarbinnen uitgaven gedaan kunnen worden. Als een uitgave wordt
gedaan (conform het gestelde in artikel 4 boven een bedrag van € 12.500) met het karakter van een
subsidie zonder dat deze uigave past in een goedgekeurd projectplan of een goedgekeurde jaarschijf,
dan wordt aan de Statencommissie die primair betrokken is bij het betreffende project expliciet de
vraag voorgelegd om met de betreffende uitgave in te stemmen.

Nieuw wonen.

Het afgelopen kwartaal is de visie op levensloopbestendigheid voor Ondiep in Utrecht, de wijk die in
het kader van Nieuw Wonen is geselecteerd, vastgesteld door het ontwerpteam, het directieteam en de
strategiegroep. Daarmee is de visiefase afgerond en start de ontwerpfase. Inmiddels is het project
opgesplitst in een aantal deelprojecten. De resultaten van deze deelprojecten vormen te zijner tijd het
ontwerp voor de wijk.
Het project levensloopbestendig Ondiep is opgenomen in de totale wijkvisie voor Ondiep (waarin alle
plannen rond de herstructurering zijn opgenomen). Hiermee is de inbedding van het project in de
bestaande structuren gewaarborgd. In december vond de inspraakprocedure rond de wijkvisie plaats.
Gestart is met het traject kennisoverdracht. Aan drie bureaus is gevraagd om een
ondersteuningsaanbod op dit terrein te doen. Het is de bedoeling om dit traject nog in 2003 af te
ronden.
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De keuze van de tweede wijk was in het derde kwartaal een belangrijk punt van aandacht. Ter
voorbereiding van de begrotingsvergadering van Provinciale Staten is in een brief de gang van zaken
rond de keuze van de tweede wijk uiteengezet. Op grond van de bespreking in de Commissie Ruimte
en Groen vindt een vervolgbespreking plaats met de gemeente Veenendaal over de optie om het traject
met een nieuwe wijk met Veenendaal te belopen.

Hart van de Heuvelrug.

Het project Hart van de Heuvelrug is proefproject geworden voor de taskforce van het Rijk met
betrekking tot Publiek Private Samenwerking (PPS). De aanwijzing tot experimenteerproject
ontwikkelingsplanologie door het ministerie van VROM is aanstaande. Het ministerie van LNV
coördineert de inbreng van de rijkspartijen in het project en doet dat i.o.m. de projectleider. Verder is
er deelname van de projectleider aan het periodiek overleg  van Rijkspartijen.
Een concept-rijksvisie gaat besluitvormingstraject in.

Met betrekking tot de oostelijke groene corridor is er de volgende voortgang:
- In december is er een convenant afgesloten met de betrokken partijen (Rijkswaterstaat, de

gemeenten Soest, Amersfoort en Leusden, Prorail, het ministerie van Defensie en Het Utrechts
Landschap).

- Er zijn financieringsafspraken gemaakt inzake een provinciaal ecoduct dwars op de
Amersfoortsestraat en die zijn bestuurlijk vastgelegd (vier miljoen Euro ten laste van Agenda 2010
waarvan 2 miljoen terug te halen via de verevening),

- Het onderzoek naar de verwervingstrategie loopt nog.
- Eveneens loopt er nog een onderzoek over de gewenste dimensionering van de

Amersfoortsestraat.

Met betrekking tot de toekomstvisie voor het terrein van de vliegbasis Soesterberg werd de volgende
voortgang geboekt:
- Lobby richting Staatssecretaris voor het doen verdwijnen van geluidzones.
- Met het ministerie van Defensie werden intensieve ambtelijke contacten onderhouden.
- De ontwikkeling van een toekomstvisie is bestuurlijk en ambtelijk gestart.

Ureka! Utrechtse poort tot kennis.

Het opstellen van een voorkeursmodel voor het collectieve bibliotheeknetwerk kwam in concept
gereed. Daarbij werd een uitwerking opgeleverd van het financiële dossier. In december werd ook de
ontwikkeling van een sociaal plan gestart. Er is een globaal inrichtingsmodel serviceorganisatie/PBCU
“nieuwe stijl” opgeleverd. Verder was er de 4e werkconferentie op 26 november.
Een belangrijke stap was verder (samen met alle andere provincies) de start van het internet-
informatieloket Al@din in de provincie Utrecht.
Verder is het van groot belang dat er sprake is van intentieverklaringen voor regionale bibliotheken,
thans vijf van de acht, de overige drie krijgen extra tijd en ondersteuning tot het voorjaar 2004. Dan
ligt er ook een voorstel tot procesondersteuning regionale bibliotheken met financiële ondersteuning.
Het vaststellen van een voorkeursscenario ICT voor het bibliotheekwerk, op basis van een
haalbaarheidsstudie, kwam gereed. Eveneens werd projectondersteuning gegeven aan gemeenten,
respectievelijk bibliotheken in verband met het maken van een Programma van Eisen voor de
multifunctionele bibliotheek
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Vrede van Utrecht 2013.

Per 1 mei 2003 is een kwartiermaker (projectleider) aangesteld om in een periode van één jaar een
goede startpositie te creëren voor het project Vrede van Utrecht. Dit gebeurde later dan bij de andere
projecten, omdat het onzeker was of de keuze voor dit project bevestigd zou worden door Provinciale
Staten bij het eerste herijkingmoment. Toen dat het geval bleek, kon het project goed van start.
De opdracht aan de kwartiermaker is een overeenkomst voor te bereiden tussen provincie, gemeente
Utrecht en andere partners (onder meer universiteit) met betrekking tot een plan op hoofdlijnen en
voldoende financiële toezeggingen om richting 2013 in stad en omgeving de voorwaarden te creëren
om de Vrede van Utrecht te herdenken en om een basis te leggen voor de aanwijzing van Utrecht tot
Culturele hoofdstad in uiterlijk 2018. Deze overeenkomst moet medio juli 2004 tot stand zijn gebracht.
Per die datum moet er een ook een bestuurlijk gremium (vanuit provincie, gemeente, universiteit, en
eventuele andere betrokken organisaties) zijn ingesteld en moeten voorwaarden (voldoende
subsidietoezeggingen) zijn gerealiseerd voor het inrichten van een werkapparaat.

Sinds de start van het project is er veel gerealiseerd: provincie en gemeente Utrecht werken samen in
een projectteam, hebben gezamenlijk een plan van aanpak opgesteld en treden gezamenlijk op naar de
overige samenwerkingspartners. Toezegging om deel te nemen aan het programma is verkregen van
de kant van de universiteit, kunstinstellingen en de Kamer van Koophandel. Er bestaat een grote
bereidheid om medio 2004 zaken te kunnen doen en een overeenkomst met meerdere partijen tot stand
te brengen. Wel vinden de overige (potentiële) samenwerkingspartners het van belang dat de
initiatiefnemers eerst zelf aangeven wat zij de komende jaren willen investeren in het project Vrede
van Utrecht.

Zowel ons college als het College van B en W van Utrecht hebben ingestemd met het plan van aanpak
voor het project, de begroting voor de jaren 2004 t/m 2006 en het uitvoeringsprogramma voor 2004.
Ook is besloten om de begroting van het project Vrede van Utrecht voor het jaar 2005 op te hogen in
verband met het eerdere besluit van ons college om een provinciale bijdrage te leveren aan het
evenement WK Jeugdvoetbal en om het risico van dit evenement te dekken uit de middelen Agenda
2010 algemeen.
De (verdere) provinciale besluitvorming duurt langer dan was voorzien: uw Commissie Bestuur en
Middelen heeft aangegeven dat niet zij, maar de betrokken commissies inhoudelijk moeten instemmen
met de onderscheiden projectplannen. Eind januari zal de Commissie Zorg, Cultuur en Welzijn nu
concluderen over het project Vrede van Utrecht; medio november 2003 is deze commissie al
geïnformeerd over het project door middel van een uitgebreide presentatie van de gedeputeerde en de
kwartiermaker.

De Schammer.

Met betrekking tot de gewenste subsidie er is een BIRK-aanvraag (Budget Investering Ruimtelijke
Kwaliteit) ingediend bij VROM, samen met het project Bloeidaal en het deelproject Valleikanaal
Amersfoort. Een subsidieaanvraag D2 (Europees) wordt in januari 2004 voorbereid. Een actieplan
voor verdere subsidieaanvragen is in de maak.
Wat de bijdrage van partners betreft, wil het Waterschap Vallei & Eem financieel bijdragen; de
gemeente Amersfoort heeft geld gereserveerd voor de aanleg van een brug of tunnel A28, maar nog
niet voor verdere onderdelen van De Schammer. De gemeente Leusden beraadt zich nog. Gelet op de
aard van het project zijn bijdragen van de betrokken gemeenten noodzakelijk.  Ook Rijkswaterstaat zal
worden benaderd.
Met betrekking tot private investeerders heeft een eerste consultatie van brancheorganisaties
opgeleverd dat voor private investeringen een publiekstrekkende recreatieve voorziening noodzakelijk
is. In een tweede ronde worden ongeveer tien individuele gesprekken gehouden met mogelijke
investeerders en exploitanten.
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Momenteel worden twee sessies in het eerste kwartaal van 2004 voorbereid van gesprekken met
bewoners en toekomstige gebruikers van het gebied.

Met de projectleiders van de vijf projecten in het westelijke Valleigebied is een document gemaakt
hoe de vijf projecten zich tot elkaar verhouden en op welke punten afstemming geboden is. Voor
gezamenlijke subsidieaanvragen is een overstijgende visie “Venster op de Vallei” ontwikkeld.
Voor het deelproject “onderdoorgang A28” is een aparte werkgroep samengesteld met
vertegenwoordigers van Amersfoort, Leusden, het waterschap, de wegbeheerder A28 (Rijkswaterstaat)
en onze dienst WVV. Bureau Oranjewoud verricht een Variantenstudie naar de mogelijkheden van een
brug of tunnel over of onder de A28 voor fietsers en wandelaars bij het Valleikanaal en bij
Barneveldsebeek. In februari 2004 is de studie gereed.

Bezoekerscentrum in Fort bij Vechten.

In het derde kwartaal werd de meeste energie gestoken in het afronden van de haalbaarheidsstudie en
het afronden van het technisch onderzoek door Bunker Q. Hierover worden de Commissie Ruimte en
Groen en de Commissie Zorg, Cultuur en Welzijn in de loop van het eerste kwartaal geïnformeerd.

Vooruitlopend op de uitkomsten van de haalbaarheidsstudie was het noodzakelijk, teneinde in potentie
de financiering rond te krijgen, om een aanvrage in te dienen voor een BIRK-subsidie. (Zie ook bij De
Schammer.)

Gekoppeld aan de ontwikkeling van het project werd de voorbereiding opgepakt voor de oprichting
van de stuurgroep Rijnauwen/Vechten, waarin behalve de provincie alle actoren deelnemen voor deze
“enveloppe” van de Nieuwe Hollandse Waterlinie.

Stichtse Lustwarande.

De conceptvisie op de ontwikkeling van de Stichtse Lustwarande kwam gereed. Om tot dit product te
komen waren eerder in het jaar “ateliers” georganiseerd met representanten van de overheden en
belanghebbenden en deskundigen. De conceptvisie is een belangrijk hulpmiddel om de talrijke
ambities in te dikken tot een beperkt aantal financieel haalbare deelprojecten.

Omdat dit de doelen van de Stichtse Lustwarande nabij brengt is eerder de afspraak gemaakt dat de
gewenste omleiding van de aansluiting van de provinciale weg op de A12 voor wat betreft het
provinciale aandeel mede gefinancierd kan worden uit het Provinciaal Structuurfonds. Of deze
omleiding nog gerealiseerd kan worden, is niet geheel zeker. Het Rijk wil de verbreding van de A12
via een noodwet snel tot stand brengen en wil alleen meewerken aan de omleiding als dat geen
vertraging betekent. Overigens is de hoogte van de bijdrage uit de middelen voor Agenda 2010 nog
niet definitief vastgesteld.

Veenweide.

Bij het project “Veenweide”, dat fungeert als een experimenteerproject voor de toekomst van het
veenweidegebied moet het resultaat bestaan uit een gebiedscontract met een collectief van agrariërs in
een gebied, waarbij de levering van groene en blauwe diensten wordt beschouwd als een private
activiteit die de overheid afneemt van de agrarische ondernemer als producent. Op ambtelijk niveau
bestaat overeenstemming op hoofdlijnen over de bedoelingen, het beoogde resultaat en de aanpak; de
actoren daarbij zijn, buiten de provincie, het ministerie van LNV, de gemeenten in het gebied, het
waterschap en de agrarische organisatie. In het eerste kwartaal van 2004 wordt een werkconferentie
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georganiseerd om deze overeenstemming op bestuurlijk niveau en met de betrokken agrariërs te
bevestigen, waarna de fase aanbreekt om daadwerkelijke contracten te sluiten.
Een punt van aandacht betreft de wijze waarop het te behalen resultaat gefinancierd moet worden. Het
is de bedoeling dat de middelen uit het Provinciaal Structuurfonds worden ingezet voor investeringen,
apparaatskosten voor het project en voorbereidingskosten. De uitgaven bij "Veenweide" dragen het
karakter van structurele financiering. Om gebruik van het Provinciaal Structuurfonds te
rechtvaardigen, kunnen bijdragen slechts voor een beperkte tijd worden toegekend, dient het
experimentele karakter te worden benadrukt en moet worden aangetoond dat thans geen succesvol
beroep gedaan kan worden op structurele middelen. Bij het voorleggen van het operationele voorstel
aan de vakcommissie zal dit worden verantwoord.

Het project wordt geplaatst binnen de context van de beleidsaanpak van “Toekomst
Veenweidegebied”, waarvoor het één van de vier pijlers is, maar tevens in de context van de actie die
samen met de provincies Zuid-Holland en Noord-Holland wordt ondernomen om het Groene Hart en
meer specifiek het veenweidegebied in het Groene Hart een duurzame toekomst te geven.

Wandelen in Utrecht.

Binnen het kader van het project “wandelen in Utrecht”, dat beschouwd mag worden als een
programma van talrijke onderdelen die met elkaar een versterking van het wandelnetwerk en het
stimuleren van het gebruik daarvan betekenen, worden ongeveer tien deelprojecten per jaar
gerealiseerd. In het laatste kwartaal was er sprake van twee “mijlpalen”:

- Opening van het Marskramerpad (lange afstandswandelroute) op 30 oktober; dit pad loopt ter
hoogte van Amersfoort – Woerden dwars door onze provincie.

- Opening van de Historische wandelroute Woudenberg - Scherpenzeel (Klompenpad) op 12
november.

Op de fiets!

Veel werk ging zitten in het voorbereiden van een Europese subsidieaanvraag ( in het kader van D2)
voor de verbreding van het fietspad langs het Valleikanaal. Momenteel wordt gewerkt aan het
voorontwerp. Het fietspad langs het Valleikanaal, waarop herhaaldelijk vanuit Provinciale Staten is
aangedrongen, wordt beschouwd als een belangrijk onderdeel van het Agenda 2010-project.

Het opstellen van een prioriteitenlijst en een tijdsplanning vloeide voort uit de “herstart” van het
project met een nieuwe projectleider. In het verlengde daarvan ligt de noodzaak tot afstemming met
het BRU over taakverdeling, gelet op de specifieke middelen waarover het BRU beschikt voor de
aanleg van fietspaden. Verder werd gewerkt aan de uitwerking van de plannen van diverse concrete
projecten met de verschillende partners (gemeentes, waterschappen enz.).

Afsluitend willen wij graag opmerken, dat het positief stemt dat alle tien door Provinciale Staten
aangewezen projecten nog vol perspectieven deel uitmaken van Agenda 2010. Dit is temeer positief,
omdat nagenoeg alle projecten alleen resultaat kunnen bieden in samenwerking met andere overheden
en private partijen. Ook op dat punt beschouwen wij de aanpak via Agenda 2010 als een impuls voor
de door ons college gewenste externe oriëntatie naast de evenzeer gewenste uitvoeringsgerichtheid.
Op dit onderwerp zullen wij bij de herijking van Agenda 2010 terugkomen.

Hoogachtend,
Gedeputeerde Staten van Utrecht,
Voorzitter,
Secretaris,
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BIJLAGE

Een voorstel ter bespreking in het presidium van Provinciale Staten met betrekking tot de behandeling
van plannen, voorstellen en besluiten in het kader van Agenda 2010.

Door de Commissie Bestuur en Middelen is verzocht in de vergadering van 1 december 2003, naar aanleiding
van de bespreking van de derde kwartaalrapportage in 2003 met betrekking tot Agenda 2010, nadere helderheid
te scheppen over de gang van zaken met Agenda 2010 en de afzonderlijke projecten in het verkeer tussen
Gedeputeerde Staten en Provinciale Staten, respectievelijk de statencommissies. Daarbij zou in overleg tussen
Griffie en Programmamanager Agenda 2010 ook een voorstel ontwikkeld moeten worden in welke
vakcommissies de afzonderlijke projecten het best kunnen worden geagendeerd. Met betrekking tot dit punt zal
daarop het presidium een beslissing nemen, zodat voor alle betrokkenen helder is waar de aangelegenheden van
afzonderlijke projecten behandeld worden.

De jaarlijkse herijking.
De jaarlijkse herijking van Agenda 2010 vindt plaats in Provinciale Staten, desgewenst voorbereid in de
Commissie Bestuur en Middelen. Bij deze herijking kunnen de volgende beslissingen worden genomen door
Provinciale Staten:

- Het, eventueel op voorstel van het college van GS, schrappen van projecten.
- Het, eventueel op voorstel van het college van GS, toevoegen van nieuwe projecten aan Agenda 2010.
- Het beëindigen van het programma Agenda 2010, danwel het integreren daarvan in een nieuwe context.
- Het, eventueel op voorstel van het college van GS, wijzigen van de kaders met betrekking tot

afzonderlijke projecten op initiatief van Provinciale Staten (ook tussentijds kan het nodig geoordeeld
worden dat deze kaders ter discussie worden gesteld, maar dan komt dit voort uit initiatief van het
college van GS).

Financieel kader.
Inmiddels is Agenda 2010 opgenomen als programma in de programmabegroting. Weliswaar komt de voeding
geheel of grotendeels uit het rendement van het fonds Voeding Provinciaal Structuurfonds, maar overigens zijn
de normale regels van de begrotingscyclus van toepassing. Provinciale Staten kunnen dus binnen het kader van
de gebruikelijke procedures wijzigingen aanbrengen in het financiële kader van Agenda 2010.

Kwartaalrapportages.
Door Provinciale Staten is besloten dat door Gedeputeerde Staten elk kwartaal een voortgangsrapportage moet
worden uitgebracht over Agenda 2010 en de projecten op de Agenda 2010. Deze voortgangsrapportage is
primair beleidsmatig, omdat de financiële verantwoording plaatsvindt in de begrotings- en
verantwoordingscyclus (die bovendien enige weken achterloopt bij de bestuurlijke rapportage).
Deze voortgangsrapportage wordt ook benut om tussentijds algemene vraagstukken aan de orde te stellen of
informatie daarover te leveren.
Indien de voortgangsrapportage onderdelen bevat waarover een opvatting vanuit Provinciale Staten wordt
verlangd, dan wordt actief verzocht om de rapportage te agenderen in een vergadering van de Commissie
Bestuur en Middelen. Indien de voortgangsrapportage geheel informerend van aard is, dan volstaat het kennis
nemen van de inhoud. Dat neemt niet weg, dat door het presidium of door de Commissie Bestuur en Middelen
ook dan geconcludeerd kan worden dat bespreking gewenst is.
Bespreking van kwartaalrapportages vindt plaats in de Commissie Bestuur en Middelen.
Kwartaalrapportages worden aan alle leden van Provinciale Staten gezonden.

Projectplannen en jaarschijven.
Projectplannen (of aangepaste versies daarvan) worden vastgesteld door Gedeputeerde Staten en ter goedkeuring
voorgelegd aan de aangewezen commissie (met bij een aantal projecten een uitnodiging aan de leden van een
andere commissie). Als deze goedkeuring wordt verleend, dan wordt, zoals dat gebruikelijk is, de uitvoering
overgelaten aan Gedeputeerde Staten. Daarover dient verantwoording te worden afgelegd. Dat gebeurt via de
bovengenoemde instrumenten: de kwartaalrapportages en de verantwoordingsstukken in de begrotingscyclus.
Belangrijke mijlpalen kunnen aanleiding zijn om tussentijds Provinciale Staten of de betrokken commissie te
informeren.
De vakcommissie wordt zowel betrokken bij de beleidsmatige inzet van het project als bij de uitgaven die
vanwege de provincie Utrecht gemoeid zijn met het project. Dit laatste zal echter gebeuren binnen het kader van
de allocatie van voor Agenda 2010 beschikbare middelen uit het Provinciaal Structuurfonds, waarbij deze
allocatie op hoofdlijnen voorwerp van bespreking is met de Commissie Bestuur en Middelen.
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Bij enkele projecten is het wenselijk te werken met “jaarschijven”: uitwerkingen van het projectplan voor korte
termijn. Zo gebeurt dat bijvoorbeeld in “Wandelen in Utrecht”, maar ook “Op de fiets!” leent zich hiervoor.
Dergelijke jaarschijven zijn een uitwerking van het projectplan en worden ter kennis gebracht van de betrokken
vakcommissie. Desgewenst kan de vakcommissie (maar dit geldt voor alle aangelegenheden ten aanzien van het
betreffende project) een dergelijke jaarschijf bespreken met de projectgedeputeerde.

Tussentijdse afwijkingen en de noodzaak van snelle besluitvorming.
Bij alle projecten doen zich momenten voor dat de opzet van het projectplan moet worden aangepast. Indien het
gaat om afwijkingen op hoofdlijnen of die anderszins als kaderstellend zijn aan te merken, dan verzoeken
Gedeputeerde Staten om instemming van de betrokken vakcommissie. Gaat het om afwijkingen van meer
technische aard die binnen het raam van de kaderstelling blijven, dan brengen Gedeputeerde Staten de
betreffende vakcommissie op de hoogte. Overigens zal dit veelal gebeuren via de kwartaalrapportage om enige
bundeling van informatie te bereiken.
Door de dynamiek van de projecten en het karakter van de meeste projecten, namelijk het ondernemen in
partnerschap met andere actoren, is het onvermijdelijk dat Gedeputeerde Staten geplaatst worden voor besluiten
die niet kunnen wachten totdat via de reguliere weg instemming is gevraagd van Provinciale Staten of van de
betrokken vakcommissie. In zulke gevallen zullen Gedeputeerde Staten genoodzaakt zijn om Provinciale Staten
achteraf te informeren, met opgave van de redenen waarom het besluit als spoedeisend is aangemerkt. In dat
geval zullen Gedeputeerde Staten een beslissing nemen “onder voorbehoud van instemming van de zijde van
Provinciale Staten” en waar dat niet mogelijk is dat met redenen omkleden.

Toedeling van de projecten aan de vakcommissies.

In overleg tussen de Griffie en de Programmamanager Agenda 2010 is het volgende voorstel ontwikkeld met
betrekking tot de behandeling van projecten van Agenda 2010 in de vakcommissies. Daarbij is ten aanzien van
het project "Nieuw wonen" uitgegaan van de eerdere beslissing van het presidium om dit project te agenderen in
de Commissie Ruimte en Groen.

Nieuw wonen Cie ZCW, met uitnodiging van Cie REG1

Hart van de Heuvelrug Cie REG
Ureka! Cie ZCW
Vrede van Utrecht Cie ZCW
De Schammer Cie REG, met uitnodiging van Cie WEM
Nieuwe Hollandse Waterlinie Cie ZCW
Stichtse Lustwarande Cie REG, met uitnodiging van Cie ZCW
Veenweidegebied Cie REG, met uitnodiging van Cie WEM
Wandelen in Utrecht Cie IME
Op de fiets! Cie IME

 
1 De locatiekeuze van een nieuwe wijk wordt primair besproken met de Commissie REG.


